
 

 

Referat 
Fællesbestyrelsen 

04.03.25 
Øhavsskolen 

 
 
 
 

Mødedato:  04.03 2025 
   

Tidspunkt:  Kl. 16.15-18:00 
 

   
   
   

Sted:  Personalerum Uglen 
   

Deltagere:  Fællesbestyrelsen Øhavsskolen   
 

   
Fraværende:  Birte 

   
Afbud:  Afbud fra elevrådet 

 

 

 

 

                                                                        

  



 

 

 

Side 1 

 
 

 

  
Mødedeltagere: Bestyrelsen 

Mødeleder: Formand 

Referent: Poul-Arne 

Ordstyrer: Hanne 

Tidtager: Ellen                                                                            

Afbud: Elevrådet 

 

 

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden 

Ansvarlig/Tid 

Line/16:20 

 

Sagsfremstilling  

Bemærkninger   

 

Beslutning Dagsorden er godkendt 

  

 

 

Punkt 2 Orientering   

Ansvarlig/tid 

Alle/16:40 

A:Ved formanden: billardklub, ny børn- og ungepolitik 
B. Ved skolelederen: Musikskolen 
C:Ved Afdelingsleder for dagtilbud 
D: Ved elevrådet 

E:Ved medarbejdere: 

F:Ved andre: 

 

         

 

Sagsfremstilling  

Bemærkninger Line er inviteret ind til møde omkring den nye børn og ungepolitik 

Ang. Billardklubben så har Knud været i kontakt med et par kommunalpolitikere 

og de var ikke bevidst om de konsekvenser det har for skolen. 

Bestyrelsen vil fortsat følge op omkring den vedtagede beslutning. 

 

Hanne har undersøgt muligheden for at vi kunne bruge musikskolen. Desværre 

er det ikke en mulighed. 

 

Hanne har lavet anlægsønsker. 

 

Hanne orienterede om opsigelser og nogle der går på pension. Derfor bliver der 

lavet opslag på tre stillinger 

 

På dagtilbud er der lavet handleplan til tilsynet. I alt har børnehuset oppe på 42 

børn. 

Hvordan bliver vi gode til at beskrive børn der giver anledning til bekymring 

 

Elevrådet havde haft en god skolefest 

 



 

 

 

Side 2 

Ved medarbejdere 

Der er ansat gode vikarer som træder ind de vakante stillinger indtil 

sommerferien og en enkelt i et barselsvikariat 

 

Måske skal billedkunst på Svanen flyttes. Der opfordres til at man kigger på ”Når 

klokken ringer” i forhold til indretning af et nyt lokale 

 

Vi søger om at udvide MOT til også at omfatte de yngre elever 

 

Ved andre 

Nogle 9.årgangselever er ærgerlige over at de ikke skal ud og køre i bus. De har 

henvendt sig til Line 

Hanne orienterede om baggrunden for, hvorfor ledelsen har truffet den 

beslutning. 

Beslutning  

 

 

Punkt 3 

 

Orientering 

Ansvarlig/tid 

Hanne/17:00 

 

Sagsfremstilling 

 

Punkt fra sidste møde 
Der er blevet stillet spørgsmål til om vi i FMK, har den korrekte opfattelse 
af hvordan der skal arbejdes med det fysiske arbejdsmiljø for eleverne på 
skolerne. 

Bemærkninger Skoleledergruppen aftaler en måde at gøre det på, så skolerne ikke gør 

forskellige ting. 

Der skal laves en undervisningsmiljøvurdering hvert tredje år, og en 

trivselsmåling hver år. 

 

 

Beslutning  

 

 

 

 

 

 

 

Punkt 4 

 

 

Princip for tilstedeværelse på Svanen 

Ansvarlig/tid 

Hanne/Kisser/17:10 

 

Sagsfremstilling Kisser har haft princippet tilbage til afdelingen og der er derfor nu det endelige 

forslag klar til beslutning. 

Bemærkninger Se bilag 

 

Kirsten J gennem gik princippet og de ændringer de gerne ville have lavet 

 

Beslutning Formuleringen ændres til Øhavsskolen afdeling Svanen.  

 

 

 



 

 

 

Side 3 

 

Punkt 6 Fremtidige punkter 

Ansvarlig  

Sagsfremstilling  
 
 
 
 

Bemærkninger  

 

 

 

 

 

 

Punkt 5 

  

17:50 

  

Fællesskabende Læringsmiljøer 

  

Ansvarlig/ 

minutter  
Hanne 

  

Sagsfremstilling  I Faaborg-Midtfyn Kommune er vi godt i gang med at skabe 

fællesskabende læringsmiljøer. Skoleåret begyndte med, at alt 

pædagogisk personale på skoleområdet, skoleledelserne og PPR 

deltog på en fælles kickoff den 7. august.  

Siden da har hhv. skoleledelserne og PPR påbegyndt deres 

kompetenceløftforløb ved Torben Bloksgaard fra Nordic Learning. 

Næste skoleår er det det pædagogiske personales tur. Formålet 

med kompetenceløftet er at styrke arbejdet med at øge 

deltagelsesmulighederne for alle børn.  

I forbindelse med kickoff er der udarbejdet en film, så i kan få 

indsigt i det skolesyn, der ligger til grund for fællesskabende 

læringsmiljøer og tankerne bag både politisk og pædagogisk.  

 

   

Bemærkninger  Fællesbestyrelse så videoen fra FMK omkring arbejdet med 
fællesskabende læringsmiljøer og øgede deltagelsesmuligheder 
for børn i fællesskaberne 
Reflektionsspørgsmål vedlagt som bilag 
 
Bestyrelsen hører ikke fra forældrene i den sammenhæng. En 
årsag kan være fordi det har været en dagsorden gennem flere år. 
 
Vi er i gang med at skabe nogle rammer, hvor alle børn er en del 
af et fællesskab. 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

Side 4 

 

 

 

 

 

Punkt 7 Fremtidige punkter 

Ansvarlig  

Sagsfremstilling Opmærksomhedspunkt på besvarelsen af trivselsundersøgelsen af den skal 
afspejle personalets opfattelse af hverdagen 
 
 
 
 
 
 

Bemærkninger  

Beslutning   

 

Punkt EVT. • Sociale medier – Promovering af skolen / afdelingerne – hvilke 

muligheder er der? 

• Ordensregler 

 

• Forældresamarbejde (princip) 

 

•  

  

 

 

 

 


